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Protokół nr VI/15 

z VI sesji Rady Miejskiej Śmigla, odbytej w dniu 26 lutego 2015 r. o godz. 16.00 w sali 

sesyjnej Rady, w Urzędzie Miejskim Śmigla. 

 

 

 Otwarcia posiedzenia dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej Śmigla Wiesław 

Kasperski, który powitał radnych Rady Miejskiej Śmigla, Zastępcę Burmistrza Śmigla, 

pracowników Urzędu, kierowników i dyrektorów jednostek podległych Gminie, sołtysów i 

przewodniczących Zarządów Osiedli, radców prawnych, mieszkańców Gminy oraz 

przedstawicieli mediów.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że w sesji  uczestniczy 14 radnych, co pozwala na 

podejmowanie prawomocnych uchwał. (Nieobecna Strzelczyk Danuta). 

Lista obecności radnych, zaproszonych gości i sołtysów z VI sesji Rady Miejskiej Śmigla 

stanowi załącznik nr 1 do protokołu.   

 

Ad.2. 

Przewodniczący Rady poinformował, że porządek obrad w stosownym terminie został 

radnym przekazany.  

 

       Porządek sesji: 

 

1. Otwarcie sesji. 

2. Przedstawienie porządku sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z V sesji Rady Miejskiej Śmigla. 

4. Informacja Przewodniczącego Rady z działalności w okresie między 

sesjami. 

5. Sprawozdanie Burmistrza Śmigla z wykonania uchwał Rady Miejskiej 

Śmigla. 

6. Informacja o działalności Burmistrza Śmigla w okresie między sesjami.. 

7. Interpelacje i zapytania radnych. 

8. Zapytania sołtysów i przewodniczących zarządów osiedli. 

9. Podjęcie uchwał: 

1) w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Kościańskiego, 

2) w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Kościańskiego, 

3) w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż pięciu lokali mieszkalnych 

znajdujących się w budynku położonym w Śmiglu przy ul. Kościuszki 21 wraz 

z udziałem w gruncie oznaczonym nr geod. 590, 

4) w sprawie przyjęcia Gminnego Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt w Gminie Śmigiel na rok 2015, 

5) w sprawie ustalenia opłat za usługi świadczone w przedszkolach 

prowadzonych przez Gminę Śmigiel, 

6) w sprawie ustalenia kryteriów postępowania rekrutacyjnego prowadzonego do 

publicznych przedszkoli oraz oddziałów przedszkolnych przy szkołach 

podstawowych prowadzonych przez Gminę Śmigiel, 

7) w sprawie ustalenia w Śmiglu Strefy Płatnego Parkowania, wysokości stawek 

opłat za postój pojazdów samochodowych na drogach publicznych w Strefie 

Płatnego Parkowania, wysokości opłat dodatkowych oraz sposobu ich 

pobierania, 

8) w sprawie zmiany siedzib obwodowych komisji wyborczych. 
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10. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.     

11. Odpowiedzi na zapytania.  

12. Wolne głosy i wnioski. 

13. Zakończenie sesji.  

 

 

Radny Wojciech Adamczewski wniósł formalny wniosek o wycofanie z porządku 

obrad uchwały w sprawie Strefy Płatnego Parkowania ujętej w pkt. 9 ppkt. 7. Wniosek swój 

uzasadnił podając, że takie ustalenia były na Wspólnym Posiedzeniu Komisji oraz po 

zasięgnięciu opinii z zebrań  wiejskich. Zauważył, że wyniki z zebrań obligują do podjęcia 

stosownych działań. Jednocześnie zgłosił wprowadzenie nowego projektu uchwały w sprawie 

uchylenia uchwały w sprawie ustalenia w Śmiglu Strefy Płatnego Parkowania.  

Radny Włodzimierz Drótkowski zauważył, że zasadne jest wprowadzenie uchwały w 

sprawie uchylenia uchwały w sprawie ustalenia w Śmiglu Strefy Płatnego Parkowania. 

Radny Sławomir Grzelczyk zauważył, ze każdy z radnych reprezentujących dany 

okręg wyborczy zagłosuje zgodnie z wolą mieszkańców. 

Natomiast radny Alfred Splisteser  wyraził wątpliwości co do uzasadnienia wycofania 

uchwały z porządku obrad podanego przez radnego Adamczewskiego. 

Przewodniczący Rady przekazał, że do zmiany porządku obrad niezbędna jest 

bezwzględna liczba ustawowego składu Rady co w przypadku tej Rady wynosi 8. Następnie 

przystąpił do głosowania w sprawie wycofania uchwały ujętej w pkt 9. ppkt.7 z porządku 

obrad. 

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 8 radnych, 

- „przeciw” – 3, 

- „wstrzymało się” – 3. 

Uchwałę  wycofano z porządku obrad. 

W związku z wycofaniem uchwały radny Adamczewski zgłosił formalny wniosek o  

wprowadzenie do porządku obrad uchwały w sprawie uchylenia uchwały w sprawie ustalenia 

w Śmiglu Strefy Płatnego Parkowania, wysokości stawek opłat za parkowanie pojazdów 

samochodowych na drogach publicznych w Strefie Płatnego Parkowania, wysokości opłat 

dodatkowych oraz sposobu ich pobierania. Wprowadzenie uchwały do porządku obrad 

uzasadnił : „W związku z ustaleniami na wspólnym posiedzeniu komisji Rady Miejskiej 

Śmigla oraz wyrażonymi przez mieszkańców, podczas zebrań wiejskich, oczekiwaniami w 

sprawie wprowadzenia ograniczonej strefy postoju, podjęcie niniejszej uchwały jest zasadne.” 

 Przewodniczący Rady przekazał, że uchwała ta jest rzeczą nową dla radnych z którą 

nie mieli okazji się zapoznać, w związku z powyższym ogłosił 10 min przerwy w celu 

przygotowania dla wszystkich radnych przedmiotowego projektu uchwały. 

Obrady wznowiono o godz. 16:25 w niezmienionym składzie (14 radnych). 

Głos zabrał Zastępca Burmistrza Śmigla Marcin Jurga, który wyjaśnił, że uchwała ta 

uchyla uchwałę z 24 stycznia 2013, która ustalała w Śmiglu SPP. Chodzi o to, by tą uchwałą 

uchylić uchwałę obowiązującą i by obowiązywała ona nie wcześniej niż z dniem 01.04.2015r.  

czyli zgodnie z zawartą umową z dotychczasowym operatorem. Przygotowany projekt 

uchwały jest zgodny z oczekiwaniami mieszkańców z zebrań wiejskich czyli zniesienia 

istniejącej SPP i wprowadzeniem Strefy Ograniczonego Postoju. 

Wiceprzewodniczący Rady Rafał Klem zapytał czy w miesiącu kwietniu nie będzie 

obowiązywała żadna uchwała? 

Zastępca Burmistrza Śmigla odpowiedział, że będzie już obowiązywała SOP. 

Więcej pytań radni nie mieli. 

Następnie Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania w sprawie wprowadzenia 
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do porządku obrad uchwały przedstawionej przez Pana Burmistrza.  

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 10 radnych, 

- „przeciw” – 4, 

- „wstrzymało się” – 0 

Uchwałę  wprowadzono do porządku obrad jako pkt 9 ppkt. 7  w miejsce wycofanej 

uchwały. 

Następnie Przewodniczący Rady przystąpił do przegłosowania porządku sesji ze 

zmianami. 

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 12 radnych, 

- „przeciw” – 1, 

- „wstrzymało się” – 1. 

Porządek sesji ze zmianami został przyjęty. 

 

Ad.3. 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie protokół  z V sesji Rady Miejskiej 

Śmigla. Poinformował, że protokół wiernie odzwierciedlają przebieg obrad. Poinformował 

także, że protokół jest do wglądu w biurze Rady. Zapytał, czy są uwagi do protokołu. Uwag 

nie wniesiono. 

Wobec powyższego Przewodniczący przeprowadził głosowanie: 

- „za” przyjęciem protokołu głosowało 14 radnych. 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Protokół przyjęto jednogłośnie.  

 

Ad.4. 

 

Przewodniczący Rady Wiesław Kasperski przedstawił informację ze swojej 

działalności w okresie między sesjami. Informacja stanowi załącznik nr  2 do protokołu. 

Pytań do przedstawionej informacji nie było. 

Przewodniczący Rady przekazał, że pisma (jest ich kilka) znajdują się w Biurze Rady można 

się z nimi zapoznać. 

 

Ad.5. 

 

Sprawozdanie Burmistrza Śmigla z wykonania uchwał Rady Miejskiej Śmigla stanowi 

załącznik nr 3 do protokołu. Pytań nie było. 

 

Ad.6. 

 

Informacja Burmistrza Śmigla z działalności w okresie między sesjami stanowi 

załącznik nr 4 do protokołu. 

Zastępca Burmistrza poinformował, że sprawozdanie radnym zostało przesłane i jeśli są do 

niego pytania to udzieli na nie odpowiedzi.  

Radny Łączny poprosił o udzielenie bardziej szczegółowej informacji na temat powołania 

Komisji Mieszkaniowej, a dokładnie składu tej komisji. 

Zastępca Burmistrza wyjaśnił, że skład komisja została powołana zarządzeniem. 

Przewodniczącym Komisji jest Pani Violetta Karolczak. Pozostali członkowie to: 
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Włodzimierz Drótkowski, Lech Żak, Marcin Jurga, Edyta Małek, Bogdan Turliński i Michał 

Skrzypczak. 

Radny Sławomir Grzelczyk poprosił o rozszerzenie punktu 13 dotyczącego spotkania z 

Komendantem powiatowym Policji w Kościanie. 

Zastępca Burmistrza wyjaśnił, że spotkanie to dotyczyło omówienia najważniejszych 

problemów z jakimi boryka się nasza policja, także tymi finansowymi. Nie były poruszane, 

żadne ważniejsze problemy, spotkanie to było typowo robocze.  

Radny Grzelczyk zapytał, także o pkt. 21 dotyczący siedziby Cechu Rzemiosł Różnych. 

Zastępca Burmistrza wyjaśnił, że żadnych ustaleń nie ma w tej kwestii i odbędą się dalsze 

rozmowy. 

 

Ad.7. 

 

Interpelacje i zapytania radnych. 

- Radna Arleta Adamczak-Puk zapytała:  

1) czy byłaby możliwość przeniesienia rodziny z mieszkania przy sali w Nietążkowie do 

innego mieszkania tak by powiększyć pomieszczenia biblioteki w Nietążkowie. 

2) czy jest zasadne by przystanki Śmigiel Zachód i Robaczyn pozostawić takimi jakie są czy 

należałoby zlikwidować? 

 

Ad.8. 

 

Zapytania sołtysów i przewodniczących zarządów osiedli – nie zgłoszono. 

 

Ad.9. 

 

Podjęcie uchwał. 

 

1) w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Kościańskiego, 

 

Projekt uchwały omówiła Skarbnik Śmigla – Danuta Marciniak. Wyjaśniła, że budżecie 

Gminy Śmigiel na rok 2015 zostały zaplanowane środki na dofinansowanie zakupu sprzętu 

medycznego. Sprzęt ten zostanie przeznaczony dla pracowni fizjoterapii w Śmiglu. Po 

podjęciu niniejszej uchwały zostanie podpisana stosowna umowa, która określi szczegółowo 

warunki zakupu i przekazania dotacji. 

Przewodniczący Rady poinformował, że omawiany projekt uchwały omawiany był na 

posiedzeniu Komisji Finansowo - Gospodarczej i poprosił przewodniczącą komisji o 

przedstawienie opinii. 

Przewodniczącego Komisji Finansowo - Gospodarczej Radna Adamczak-Puk Arleta 

przekazała, że projekt uchwały otrzymał pozytywną opinię. 

Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad omawianym projektem 

uchwały. Pytań i uwag do projektu uchwały nie było, wobec tego Przewodniczący Rady 

poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie  

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 14 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Uchwałę  podjęto jednogłośnie. 

Rada Miejska w obecności 14 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła uchwałę 

Nr VI/20/15 w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Kościańskiego. 
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2) w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Kościańskiego, 

 

Projekt uchwały omówiła Skarbnik Śmigla – Danuta Marciniak. Wyjaśniła, że uchwale 

budżetowej Gminy Śmigiel na rok 2015 zostały zaplanowane środki na dofinansowanie dla 

powiatu kościańskiego z przeznaczeniem na przebudowę ciągu dróg powiatowych Nr 3947P i 

3907P na odcinku Widziszewo-Gniewowo na terenie Powiatu Kościańskiego. Powiat będzie 

realizował przebudowę tej drogi z własnych środków przy współudziale dofinansowania z 

Gminy Śmigiel oraz w ramach Narodowego programu przebudowy dróg lokalnych – Etap II 

Bezpieczeństwo- Dostępność- Rozwój. Po podjęciu niniejszej uchwały zostanie podpisana 

stosowna umowa , która określi szczegółowo warunki przekazania dotacji. 

Przewodniczący Rady poinformował, że omawiany projekt uchwały omawiany był na 

posiedzeniu Komisji Finansowo - Gospodarczej i poprosił przewodniczącą komisji o 

przedstawienie opinii. 

Przewodniczącego Komisji Finansowo - Gospodarczej Radna Adamczak-Puk Arleta 

przekazała, że projekt uchwały otrzymał pozytywną opinię. 

Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad omawianym projektem 

uchwały. Pytań i uwag do projektu uchwały nie było, wobec tego Przewodniczący Rady 

poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie  

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 14 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Uchwałę  podjęto jednogłośnie. 

Rada Miejska w obecności 14 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła uchwałę 

Nr VI/21/15 w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Kościańskiego. 

 

3) w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż pięciu lokali mieszkalnych znajdujących 

się w budynku położonym w Śmiglu przy ul. Kościuszki 21 wraz z udziałem w 

gruncie oznaczonym nr geod. 590, 

 

Uzasadnienie do projektu ww. uchwały przedstawił pan Rafał Szumacher – pracownik 

Urzędu.  Wyjaśnił, że w budynku mieszkalnym położonym w Śmiglu przy ul. Kościuszki 21 

znajduje się pięć lokali mieszkalnych. Przedmiotowe lokale mieszkalne zostały wytypowane 

do sprzedaży w Wieloletnim programie gospodarowania mieszkaniowym zasobem gminy 

Śmigiel w latach 2012 – 2017 - Uchwała Nr XXVI/201/12 Rady Miejskiej Śmigla z dnia 26 

września 2012 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniego programu gospodarowania 

mieszkaniowym zasobem Gminy Śmigiel w latach 2012-2017. Jeden lokal mieszkalny w 

przedmiotowym budynku jest pusty, natomiast pozostałe lokale mieszkalne są zasiedlone 

przez najemców. Urząd Miejski Śmigla poinformował pisemnie wszystkich najemców o 

możliwości i zasadach kupna wynajmowanych lokali mieszkalnych. Tylko jeden z najemców 

wyraził wolę zakupu zajmowanego lokalu mieszkalnego. Lokal stanowiący pustostan zostanie 

zbyty zgodnie z zasadami określonymi ustawą z dnia 21 sierpnia 1997 r. o gospodarce 

nieruchomościami za cenę nie niższą niż jego wartość rynkowa. Podjęcie uchwały pozwoli na 

sprzedaż wyżej określonych lokali mieszkalnych w przedmiotowym budynku.  Po dokonaniu 

sprzedaży uzyskane kwoty zasilą budżet gminny.  

Przewodniczący Rady poinformował, że omawiany projekt uchwały omawiany był na 

posiedzeniu Komisji Finansowo - Gospodarczej i poprosił przewodniczącą komisji o 

przedstawienie opinii. 
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Przewodniczącego Komisji Finansowo - Gospodarczej Radna Adamczak-Puk Arleta 

przekazała, że projekt uchwały otrzymał pozytywną opinię. 

Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad omawianym projektem 

uchwały. Pytań i uwag do projektu uchwały nie było, wobec tego Przewodniczący Rady 

poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie  

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 14 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Uchwałę  podjęto jednogłośnie. 

Rada Miejska w obecności 14 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła uchwałę Nr 

VI/22/15 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż pięciu lokali mieszkalnych znajdujących się 

w budynku położonym w Śmiglu przy ul. Kościuszki 21 wraz z udziałem w gruncie 

oznaczonym nr geod. 590. 

 

4) w sprawie przyjęcia Gminnego Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt w Gminie Śmigiel na rok 2015, 

 

Uzasadnienie do projektu ww. uchwały przedstawił także pan Rafał Szumacher – 

pracownik Urzędu.  Wyjaśnił, że obowiązująca od 1 stycznia 2012 roku nowelizacja ustawy o 

ochronie zwierząt zobowiązała gminy do opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz do 

zapobiegania bezdomności zwierząt. Rozwiązywanie tych problemów jest w świetle w/w 

ustawy zadaniem własnym gminy. Ustawa nakłada na gminę konkretne zadania związane z 

opieką nad zwierzętami oraz zobowiązuje do zaplanowania środków finansowych na ich 

realizacje w budżecie gminy. Działanie te samorząd prowadzi w oparciu o uchwalany 

corocznie do 31 marca przez radę gminy stosowny program. Zgodnie z art. 11a w/w ustawy 

przygotowany został projekt Gminnego Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt w Gminie Śmigiel na rok 2015 i przesłany do 

zaopiniowania powiatowemu lekarzowi weterynarii, organizacjom społecznym, których 

statutowym celem działania jest ochrona zwierząt, działającym na obszarze gminy, poprzez 

umieszczenie projektu programu na stronie internetowej urzędu gminy z informacją o 

możliwości zaopiniowania w określonym terminie, oraz dzierżawcom obwodów łowieckich, 

działającym na obszarze gminy. 

Przewodniczący Rady poinformował, że omawiany projekt uchwały omawiany był na 

posiedzeniu Komisji Rolnictwa, Rzemiosła i Ochrony Środowiska i poprosił 

przewodniczącego komisji o przedstawienie opinii. 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Rzemiosła i Ochrony Środowiska Radny Alfred 

Splisteser przekazał, że projekt uchwały otrzymał pozytywną opinię, jednak komisję 

bulwersuje jedna sprawa tj.  sprawa konia z Wonieścia. 

Zastępca Burmistrza odpowiedział, że sprawa konie nie jest do końca wyjaśniona.  

Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad omawianym projektem 

uchwały. Pytań i uwag do projektu uchwały nie było, wobec tego Przewodniczący Rady 

poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie  

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 14 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Uchwałę  podjęto jednogłośnie. 
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Rada Miejska w obecności 14 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła uchwałę 

Nr VI/23/15 w sprawie przyjęcia Gminnego Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt w Gminie Śmigiel na rok 2015. 

 

5) w sprawie ustalenia opłat za usługi świadczone w przedszkolach prowadzonych 

przez Gminę Śmigiel, 

 

Projekt uchwały przedstawił Sekretarz Śmigla Maciej Wiśniewski. Wyjaśnił, że ustawa z 

dnia 13 czerwca 2013 r. o zmianie ustawy o systemie oświaty oraz niektórych innych ustaw 

określiła, że od 1 września 2013 r. wysokości opłat za pobyt dziecka w przedszkolu ponad 

czas bezpłatnego nauczania, wychowania i opieki tj. powyżej 5 godzin, wynosić będzie 1 zł 

za godzinę. Mając na uwadze przepisy art. 14 ust. 5 i 5a ustawy z dnia 7 września 1991 r. o 

systemie oświaty w brzmieniu wprowadzonym ustawą z dnia 13 czerwca 2013 r. o zmianie 

ustawy o systemie oświaty oraz niektórych innych ustaw dające kompetencje Radzie gminy 

do określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego, jednak nie 

większej niż 1 zł za godzinę zajęć, należało dostosować uchwałę Rady Miejskiej Śmigla 

określającej opłaty za świadczenia udzielane przez publiczne przedszkola, dla których 

organem prowadzącym jest Gmina Śmigiel do obowiązujących przepisów. 

Przewodniczący Rady poinformował, że omawiany projekt uchwały omawiany był na 

posiedzeniu Komisji Spraw Społecznych i poprosił przewodniczącego komisji o 

przedstawienie opinii. 

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Radny Lech Żak przekazał, że projekt 

uchwały otrzymał pozytywną opinię.  

Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad omawianym projektem 

uchwały.  

Radna Anna Jaworska zauważyła, że w przedszkolach naszej Gminy rodzice ponoszą 

koszt pobytu dziecka w przedszkolu za 9 godzin. W gminach sąsiednich maja naliczane nawet 

minutowo i rodzic płaci za faktyczny pobyt dziecka w przedszkolu. Następnie złożyła 

wniosek aby § 3zmienił swój zapis i brzmiał: „ Miesięczna wysokość opłaty za czas realizacji 

odpłatnych świadczeń ustalana jest jako iloczyn stawki godzinowej, o której mowa w § 2, 

liczby godzin pobytu faktycznego pobytu dziecka oraz liczby dni pobytu dziecka w 

przedszkolu”. 

Radny Sławomir Grzelczyk zwrócił uwagę na zapis § 5, który mówi o 

proporcjonalnym zmniejszaniu opłaty za nieobecność dziecka w przedszkolu. 

Przewodniczący Rady wyjaśnił, że ten zapis dotyczy nieobecności dziecka za cały 

dzień. 

Zastępca Burmistrza zauważył, że problem ten jest ważny i należy w przyszłości się 

nad zastanowić i przedyskutować. 

Sekretarz Śmigla dodał, że różne gminy w różny sposób maja ta kwestię uregulowaną, 

niektóre maja tak jak my. Analizując skutki finansowe takiego posunięcia o jaki mówi Radna 

Jaworska należałoby zamknąć kilka oddziałów. Zauważył, że ustawodawca nałożył na Gminy 

obowiązek zapewnienia miejsca w przedszkolu od 1 września 2015 roku dla wszystkich          

4 -latków. Jednocześnie zaznaczył, że zapis w § 5 jest odciążeniem budżetów rodzinnych, bo 

za nieobecność dziecka rodzic nie płaci, a wiadomo, że dzieci w przedszkolu chorują. 

Skarbnik Śmigla dopowiedziała, że subwencja oświatowa dla naszej Gminy została 

zmniejszona o 100 tys. zł.  

Radny Wojciech Adamczewski zapytał czy wniosek radnej Jaworskiej nie jest 

sprzeczny z ustawą? 

Sekretarz odpowiedział, że nie jest sprzeczny z ustawą jednak jeszcze raz podkreślił, 

że wniosek radnej Jaworskiej wywoła nie tylko skutki organizacyjne ale i finansowe. Przy 
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pobycie dziecka w przedszkolu na 5 godzin w skali roku są to koszty ok.90 tys. zł gdzie kadra 

musi być zapewniona na 9 godzin. 

Następnie radna Jaworska zapytała co dzieje się z podwieczorkiem, za który rodzic 

zapłaci a odbiera dziecko wcześniej?  

Głos zabrała Dyrektor Przedszkola w Śmiglu, która wyjaśniła, że rodzic deklaruje 

pobyt dziecka w przedszkolu, a jeżeli zabiera je wcześniej to na swoja odpowiedzialność. 

Przewodniczący Rady stwierdził, ze problem ten jest potwierdzeniem sytuacji jaka 

miała miejsce w przedszkolu w Starym Bojanowie za poprzedniego dyrektora, gdzie rodzice 

byli „zmuszani” do zapisania dziecka na 9 godzin. 

Sekretarz powiedział, że pamięta dyskusje w tym temacie, jednak należy spojrzeć na 

specyfikę naszej Gminy. Nie mamy zbyt wielu możliwości, w dużych miastach jest łatwiej bo 

można rodzicom zaproponować inne przedszkole.  

Przewodniczący Rady zapytał radną Jaworską czy podtrzymuje swój wniosek? 

Odpowiedziała, że tak, wobec tego Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 

wniosek o zmianę zapisu w § 3. 

Sekretarz jeszcze raz wyjaśnił, ze rodzice wówczas deklarowaliby czy na 6,7 czy 8 

godzin zapisują dziecko do przedszkola. Zaznaczył, że dyrektor placówki przygotowując 

arkusz organizacyjny bazuje właśnie na oświadczeniach rodziców. 

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 4 radnych, 

- „przeciw” – 9, 

- „wstrzymało się” – 1 

Wniosek radnej o zmianę zapisu w § 3 nie przeszedł. 

Więcej pytań i uwag do projektu uchwały nie było, wobec tego Przewodniczący Rady 

poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie ustalenia opłat za usługi świadczone w 

przedszkolach prowadzonych przez Gminę Śmigiel. 

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 11 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 3. 

Uchwałę  podjęto. 

Rada Miejska w obecności 14 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła uchwałę 

Nr VI/24/15 w sprawie ustalenia opłat za usługi świadczone w przedszkolach prowadzonych 

przez Gminę Śmigiel. 

 

6) w sprawie ustalenia kryteriów postępowania rekrutacyjnego prowadzonego do 

publicznych przedszkoli oraz oddziałów przedszkolnych przy szkołach 

podstawowych prowadzonych przez Gminę Śmigiel, 

 

Projekt uchwały przedstawił także Sekretarz Śmigla Maciej Wiśniewski. Wyjaśnił, że 

ustawa z dnia 6 grudnia 2013 r. o zmianie ustawy o systemie oświaty wprowadziła regulacje 

dotyczące sposobu i zasad rekrutacji do publicznych przedszkoli prowadzonych przez 

jednostki samorządu terytorialnego. Konsekwencją przyjęcia nowelizacji było wprowadzenie 

jednakowych kryteriów rekrutacji stosowanych na pierwszym etapie postępowania 

rekrutacyjnego prowadzonego do publicznych przedszkoli lub innych form wychowania 

przedszkolnego, a także powierzenie organowi stanowiącemu jednostki samorządu 

terytorialnego kompetencji do określenia dodatkowych kryteriów stosowanych na drugim 

etapie postępowania rekrutacyjnego wraz z liczbą punktów przyznawanych za poszczególne 

kryteria oraz dokumentacją niezbędną do potwierdzenia spełnienia kryteriów. Wskazane w 

projekcie uchwały kryteria powstały w wyniku konsultacji przeprowadzonych z dyrektorami 
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przedszkoli i innych form wychowania przedszkolnego, dla których organem prowadzącym 

jest Gmina Śmigiel oraz obowiązywały w procesie rekrutacji do przedszkoli i oddziałów 

przedszkolnych przeprowadzonym na rok szkolny 2014/2015. 

Przewodniczący Rady poinformował, że omawiany projekt uchwały omawiany był na 

posiedzeniu Komisji Spraw Społecznych i poprosił przewodniczącego komisji o 

przedstawienie opinii. 

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Radny Lech Żak przekazał, że projekt 

uchwały otrzymał pozytywną opinię.  

Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad omawianym projektem 

uchwały. Pytań i uwag do projektu uchwały nie było, wobec tego Przewodniczący Rady 

poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie ustalenia kryteriów postępowania 

rekrutacyjnego prowadzonego do publicznych przedszkoli oraz oddziałów przedszkolnych 

przy szkołach podstawowych prowadzonych przez Gminę Śmigiel. 

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 14 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Uchwałę  podjęto jednogłośnie. 

Rada Miejska w obecności 14 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła uchwałę 

Nr VI/25/15 w sprawie ustalenia kryteriów postępowania rekrutacyjnego prowadzonego do 

publicznych przedszkoli oraz oddziałów przedszkolnych przy szkołach podstawowych 

prowadzonych przez Gminę Śmigiel. 

 

W tym momencie obrad o godz. 17
30 

Przewodniczący Rady ogłosił 15 min. przerwy. 

Obrady wznowiono o godz. 17
45 

 w niezmienionym składzie – 14 radnych.  

 

7) w sprawie uchylenia uchwały w sprawie ustalenia w Śmiglu Strefy Płatnego 

Parkowania, wysokości stawek opłat za parkowanie pojazdów samochodowych na 

drogach publicznych w Strefie Płatnego Parkowania, wysokości opłat 

dodatkowych oraz sposobu ich pobierania. 

 

Przewodniczący Rady przypomniał, że uchwała ta została wprowadzona do porządku 

obrad na wniosek radnego Adamczewskiego. 

Zastępca Burmistrza zgłosił autopoprawkę do projektu uchwały. W § 3 zamiast „nie 

wcześniej niż z dniem 1 kwietnia 2015 r. ” winno być „ nie wcześniej niż z dniem 3 kwietnia 

2015 r. ”. Zastępca Burmistrza uzasadnił autopoprawkę podając iż umowa z operatorem 

zawarta jest do 2 kwietnia 2015 r. 

Radny Wojciech Adamczewski zachęcił wszystkich radnych do głosowania, ponieważ 

chodzi o to by znieść odpłatność i ożywić miasto. Podkreślił, że taka wola była mieszkańców 

wyrażona na zebraniach wiejskich. 

Radny Alfred Splisteser zapytał kiedy będzie ustalony regulamin Strefy Ograniczonego 

Postoju? 

Zastępca Burmistrza wyjaśnił, że nie ma regulaminu tylko zarządzeniem będą określone 

warunki postoju oraz oznakowanie. 

Radny Alfred Splisteser zauważył, że na zebraniach wiejskich w jego okręgu wyborczym 

przekazana została informacja, że parkować będzie można do 1 godz. po tym czasie będzie 

wzywana Policja i nakładała będzie mandat wysokości 100 zł i 1 pkt. 

Natomiast radny Grzelczyk zauważył, że kwestia  ewentualnych kopert i abonamentów 

też nie jest wiadoma czy opcja 10 zł abonament i 50 zł koperta to zostaje? 



10 

 

Zastępca Burmistrza wyjaśnił, że będzie wszystko rozwiązane i będzie w tym temacie 

dyskusja z radnymi. Jeśli chodzi o kary to podlegać to będzie przepisom ruchu drogowego. 

Więcej pytań i uwag do projektu uchwały nie było, wobec tego Przewodniczący Rady 

poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie uchylenia uchwały w sprawie ustalenia w 

Śmiglu Strefy Płatnego Parkowania, wysokości stawek opłat za parkowanie pojazdów 

samochodowych na drogach publicznych w Strefie Płatnego Parkowania, wysokości opłat 

dodatkowych oraz sposobu ich pobierania. 

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 9 radnych, 

- „przeciw” – 5, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Uchwałę  podjęto.  

Rada Miejska w obecności 14 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła uchwałę  

Nr VI/26/15 w sprawie uchylenia uchwały w sprawie ustalenia w Śmiglu Strefy Płatnego 

Parkowania, wysokości stawek opłat za parkowanie pojazdów samochodowych na drogach 

publicznych w Strefie Płatnego Parkowania, wysokości opłat dodatkowych oraz sposobu ich 

pobierania. 

 

8) w sprawie zmiany siedzib obwodowych komisji wyborczych. 

 

Projekt uchwały przedstawił Sekretarz Śmigla Maciej Wiśniewski. Wyjaśnił, że 

Marszałek Sejmu zarządził wybory Prezydenta na dzień 10 maja i ewentualna druga tura na 

24 maja. Dwa lata temu podjęta została uchwała gdzie pojawiły się dodatkowe obwody 

głosowania. Jak każdy wie maj jest miesiącem komunii i rezerwowanie sal odbywa się kilka 

lat wcześniej. Nie wiadomo było kiedy będą wybory. W związku z tym by nie burzyć 

zaplanowanych już komunii dla trzech obwodów głosowania proponujemy inne lokale. 

Mieszkańcy Nietążkowa będą głosować w Zespole Szkół Ponadgimnazjalnych, mieszkańcy 

Poladowa w przedszkolu w Śmiglu przy Al. Bohaterów, a mieszkańcy Karśnic w szkole w 

Czaczu. Dla mieszkańców Poladowa i Karśnic zapewnione zostaną dwa lub trzy kursu 

autokaru do nowych siedzib lokali wyborczych. Siedziby nowych lokali wyborczych 

skonsultowano z Komisarzem Wyborczym, który nie wniósł zastrzeżeń. Jeśli chodzi o 

Nietążkowo, to lokal wyborczy po konsultacji z sołtysem i panią dyrektor Zespołu Szkół na 

stałe zostanie w szkole. Sekretarz zaznaczył, ze na jesień będą kolejne wybory do parlamentu 

i przygotowana zostanie uchwała by przywrócić w tych dwóch miejscowościach te pierwotne 

lokale. 

Zastępca Burmistrza dodał, że dołoży wszelkich starań by informacje o zmianie siedzib 

lokali wyborczych była jasno przekazana i dotarła do każdego mieszkańca. 

Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad omawianym projektem 

uchwały. Pytań i uwag do projektu uchwały nie było, wobec tego Przewodniczący Rady 

poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie  

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 14 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Uchwałę  podjęto jednogłośnie. 

Rada Miejska w obecności 14 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła uchwałę 

Nr VI/27/15 w sprawie zmiany siedzib obwodowych komisji wyborczych. 
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Ad.10.  

 

Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

 

1) Odpowiedzi udzielił Zastępca Burmistrza i wyjaśnił, że 2 marca komisja 

mieszkaniowa spotyka się i problem mieszkania w Nietążkowie zostanie omówiony. 

Zaznaczył, że sprawa ta była już poruszona na zebraniu wyborczym w Nietążkowie. 

2) Odpowiedzi udzielił także Zastępca Burmistrza i wyjaśnił, że Kolejka z cała 

infrastrukturą także przystanki podlegają pod konserwatora zabytków i bez jego 

zgody nic z nimi nie można zrobić. Jeśli chodzi o remont to musi być projekt 

techniczny, a tego nie mamy i nie możemy tego także wycenić. Poza tym mamy 

mało środków, a potrzeb jest wiele i są ważniejsze rzeczy. Jeżeli będzie możliwość 

pozyskania dotacji unijnych to na pewno będziemy składać wnioski. 

 

Ad.11. 

 

Odpowiedzi na zapytania sołtysów i przewodniczących osiedli – nie było. 

 

Ad.12. 

 

Wolne głosy i wnioski. 

 

W tym punkcie Przewodniczący Rady przekazał, że kolejna sesja planowana jest na 

26 marca 2015 roku. Poinformował także radnych, że jak co roku w Racocie odbywa się 

Turniej Samorządowy Piłki Halowej, do którego zaprosił rannych.  

Radny Wojciech Adamczewski poprosił Zastępcę Burmistrza aby do kolejnej sesji 

ustosunkował się do problemów poruszanych na zebraniu wszystkich osiedli, zwłaszcza jeśli 

chodzi o targowisko. 

Zastępca Burmistrza odpowiedział, że taka odpowiedź zostanie przygotowana. Jeśli 

chodzi o targowisko to temat jest ciągle żywy, trwają jeszcze pewne ustalenia. 

 Następnie głos zabrał mieszkaniec Śmigla Pan Walkowiak, który podziękował 

radnym, a zwłaszcza radnej Jaworskiej , która zgłosiła wniosek z zwołanie wspólnego 

posiedzenia. To dowodzi, że radni chcą rozmawiać. Zauważył, że potrzebna jest organizacja 

mieszkańców, która pobudzi ich do działania. Taka organizacja, która zadziała w związku z 

budżetem obywatelskim. Zapytał także, czy będzie w tym temacie się coś działo i dlaczego 

nie ma informacji o ostatniej sesji w internecie.  

Przewodniczący Rady poinformował, że protokół z poprzedniej sesji został dziś 

przyjęty i jutro będzie na stronie internetowej, dopiero kiedy jest zaakceptowany przez 

radnych. 

Pan Walkowiak zauważył, że należałoby w ramach budżetu obywatelskiego 

utwardzenie placu pod CK. Zwrócił uwagę radnych na problem poruszających się Tirów po 

ul.Kilińskiego. Zapytał po co obwodnice skoro i tak tiry jada przez miasto. Może udałoby się 

wyłączyć cześć ulicy Kilińskiego z ciężkiego transportu i wtedy przywrócono by dla 

samochodów osobowych dwukierunkowy ruch. 

Zastępca Burmistrza odniósł się do problemu powołania organizacji, i widzi jedno 

wyjście a mianowicie organizacja. 

Radny Alfred Splisteser zwrócił uwagę, że głosował przeciw uchwale zniesienia SPP 

bo tak mieszkańcy jego okręgu wyborczego sobie życzyli. 

Radny Sławomir Grzelczyk zauważył, że należy wykorzystywać jednostki 

pomocnicze, a jeśli chodzi o zmobilizowanie mieszkańców do aktywności to sami muszą tego 
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chcieć. Jeśli chodzi o budżet obywatelski to do końca marca Rada musi podjąć uchwałę o 

wyodrębnieniu bądź nie funduszu sołeckiego, a o roku 2016 będzie rozmowa. 

Następnie głos zabrał Pan Stanisław Brzeski – mieszkaniec Śmigla. Poruszył on 

problem wysypiska radioaktywnych odpadów w niedalekiej odległości od Śmigla. Ta 

substancja została tu składowana, a ktoś musiał wyrazić na to pozwolenie. Zwrócił uwagę, że 

w tym temacie odwiedził Wojewodę Wielkopolskiego i Urząd Miasta Lubonia. Składowane 

odpady dostają się do wód gruntowych. Zapytał co Rada zrobiła w tej sprawie i żąda 

wyjaśnień. 

W tym temacie głos zabrał obecny na sali Radny Rady Powiatu Jan Pietrzak. 

Zaznaczył, że kwestia ta zostanie skrupulatnie wyjaśniona na radzie powiatu i szczegółowa 

informacja zostanie przekazana. 

 

Ad.13. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że wyczerpano porządek sesji. Wobec tego 

podziękował zebranym i zamknął VI sesję Rady Miejskiej Śmigla o godz. 18:30. 

 

 

 

 
Protokołowała:              Przewodniczył: 

         

  

Justyna Rzepecka          Wiesław Kasperski 

              Przewodniczący  

Rady Miejskiej Śmigla 

 
 

 


